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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvordan regeringen forventer at ejendomme, der jf. regeringens 

pensionsudspil fremover skal beskattes efter ”lagerbeskatningsmodel”, skal værdiansættes, 
herunder hvem regeringen forestiller sig skal stå for værdiansættelsen, om det betyder an-

vendelse af flere ressourcer i skatteforvaltningen at indføre denne nye model og i givet 

fald i hvilket omfang, samt i hvilket omfang ministeren forventer at den nye model vil 

føre til flere ”skattesager” som følge af uenighed om værdiansættelsen af konkrete ejen-
domme? 

 

Svar 

Den præcise model for lagerbeskatningen vil blive fastlagt ifm. det lovforberedende ar-

bejde, og beskatningen vil først skulle have virkning fra 2023.  

 

Det er dog tanken, at selskaberne efter gældende regnskabsstandarder ved udgangen af 

hvert år selv skal foretage en ansættelse af den aktuelle handelsværdi for hver enkelt ejen-

dom. Mange ejendomsselskaber foretager allerede i dag hvert år en ansættelse af den ak-

tuelle handelsværdi af deres ejendomme som et led i regnskabsaflæggelsen.  

 

Den skitserede model svarer til den, som pensionsselskaberne i dag anvender ved værdi-

ansættelse i forhold til pensionsafkastbeskatningen, og modellen forventes derfor ikke at 

føre til en væsentlig stigning i antallet af skattesager. 
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